

Union ^{des} of the Municipalities ^{de la} of the Province ^{de} of Quebec

Inaugurated at Montreal, March 18th, 1913

OFFICERS EXECUTIVE

President, ALD. E. LARIVIERE, Montreal.

2nd Vice-Pres., MAYOR DROUIN, QUEBEC.

Hon. Sec.-Treas., TALBOT M. PAPINEAU, Montreal.

1st Vice-Pres., MAYOR NORMAND, Three Rivers.

3rd Vice-Pres., MAYOR H. ST. MARS, Longueuil.

EXECUTIVE COMMITTEE

MAYOR McKERGOW., Wesmount.

MAYOR NAULT, Grand'mere.

MAYOR LALONDE, Ste. Anne de Bellevue.

MAYOR CREVIER, St. Laurent.

MAYOR HEBERT, Sherbrooke.

MAYOR PAPINEAU, St. Johns.

MAYOR DUPUIS, Hull.

MAYOR CARREAU, Thetford Mines.

ALD. BOYD, Montreal.

MAYOR PAYAN, St. Hyacinthe.

MAYOR DANSEREAU, Grenville.

MAYOR LAFONTAINE, Pointe de Gatineau.

MAYOR BOUCHARD, Chambly Canton.

MAYOR BELANGER, St. Thomas.

MAYOR DUBE, Ville Marie.

The Province of Quebec has now a Union of Municipalities of its own, in affiliation with the Federal Union, for, as was explained in the last issue, up to now it has been taken care of by the head office of the Federal Union.

The inaugural meeting was held in the Council Chamber of the City Hall, Montreal, March 18th, and at it was a good representation of delegates from many municipalities.

The Convention was called to order by Mr. W. D. Lighthall, Hon. Sec. Tres. of the Union of Canadian Municipalities, who suggested that Mayor Lavallee, of Montreal, take the chair.

Mayor Lavallee welcomed the delegates congratulating them upon the progressiveness of their action and pointed out by united action could they hope to resist the appeals of that only powerful private corporations for special legislation which infringed upon municipal rights. He regretted his inability to remain for the meeting, but wished them every success.

Ald. E. Lariviere was elected chairman and called upon Mr. Papineau, who had been acting a secretary pro-tem. to read the circular calling the meeting.

Moved by Mayor Dube, Ville-Marie, and seconded by Mayor St. Mars, Longueuil:

"That the Municipalities of the Province of Quebec here represented by their delegates, are of opinion that a Union of the Municipalities of the Province of Quebec should be immediately organized, and that a Constitution should be adopted by the Convention." Carried.

Proposed by Mayor Nault, Grand'Mere, and seconded by Com. Leduc, Longueuil:

"That the Sec.-Treas. be authorized to send a circular letter to all the municipalities of the Province of Quebec notifying them of this Union, and inviting them for the greater good of all municipalities to declare their wish to join the Union; that at the same time, the Sec.-Treas. request them to send him any suggestions which might assist the accomplishment of the objects of this Union, and in particular to inform him of all measures, laws or abuses which they may consider it advisable to

La province de Québec, qui, comme nous l'avons expliqué dans le dernier numéro, a dépendu jusqu'ici de l'exécutif de l'Union fédérale, a maintenant sa propre Union des Municipalités, affiliée à l'Union fédérale.

La première réunion eut lieu dans la salle du conseil de l'hôtel de ville de Montréal le 18 mars, et un grand nombre de municipalités y étaient représentées.

M. W. D. Lighthall, sec.-trés. hon. de l'Union des Municipalités Canadiennes, ouvrit la convention et pria le maire Lavallée, de Montréal, d'occuper le fauteuil présidentiel.

M. le maire Lavallée souhaita la bienvenue aux délégués, les félicitant de leur esprit de progrès, et démontra que ce n'est que par une action conjointe que l'on pouvait espérer résister aux efforts des puissantes corporations particulières qui demandent des lois spéciales enfreignant les droits des municipalités. Il exprima le regret de ne pouvoir rester à l'assemblée, mais leur souhaita plein succès.

M. l'échevin Larivière fut élu président et pria M. Papineau, qui avait rempli les fonctions de secrétaire intérimaire, de donner lecture de la circulaire convoquant l'assemblée.

Il est proposé par M. le maire Dubé, de Ville-Marie, et appuyé par M. le maire St-Mars, de Longueuil:

"Que les municipalités de la Province de Québec ici représentées par leurs délégués sont d'accord qu'on devrait organiser immédiatement l'Union des Municipalités de la Province de Québec et qu'une Constitution devrait être adoptée par cette Convention."

Il est proposé par M. le maire Nault, de Grand'Mère, et appuyé par M. le com. Leduc, de Longueuil:

"Que le Secrétaire-Trésorier soit autorisé à envoyer une lettre circulaire à toutes les municipalités de la Province de Québec les avertissant de l'organisation de cette Union et les invitant pour le plus grand bien des municipalités de signaler leur désir de se joindre à l'Union. Qu'en même temps le secrétaire-trésorier leur demande de lui faire parvenir toutes suggestions tendant à aider l'accomplissement des buts de cette Union et en particulier de l'informer de toutes mesures, lois ou